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Vår første E-klubb i Distrikt 2260 er født online:
Rotary E-Connect Norway tar i mot medlemmer

Månedsbrevet

Kjenner du noen som passer som 
medlem av en online klubb  tips 
dem gjerne om møtet vårt neste 
uke! Vi skal snakke om hva en 
online klubb er, klubb og 
møtestruktur, og Hanne Bergersen 
fra Gjersjøen Rotaryklubb vil si noe 
om hva Rotary gjør, og hva det har 
betydd for henne.

Med Rotary econnect Norway 

kan du fortsatt være en del av en 
Rotaryklubb, en klubb for deg som 
ofte er på farten, så lenge du har 
tilgang til Internett, en datamaskin, 
nettbrett eller smarttelefon. Er du 
Rotarianeren som har fått jobb 
utenfor hjemmet, som f.eks. er 
stasjonert for en periode eller har 
bosatt deg i utlandet. Her er det en 
bonus: Klubbspråket er norsk, så du 
kan holde liv i morsmålet.

Klubben har allerede satt opp et 
godt program frem til over påske. 
Kom og hør mer om hva vi tilbyr!

Hilsen
President Nicola Sara Caidan Rivli

Les  i 
Månedsbrevet

Månedens leder
side 2

Redaktørens røst
side 2

Golfprosjektet
side 3

Digital kriminalitet
side 4

OL 2024 i Paris
side 5

Unger fabrikker
side 6

Nå i 10 pt! :)

RYLA!
Do you have what 
it takes to become 
a dynamic leader 

and change 
yourself and the 

world?

Meld inn kandidater!

Rotary notes the recent announce
ment that the United States intends 
to withdraw from the World Health 
Organization (WHO), a partner in 
the Global Polio Eradication Initia
tive (GPEI). We remain resolute in 
our mission to eradicate polio. As a 
founding partner of the GPEI, Ro
tary has for decades worked closely 
with all the GPEI partners, the U.S. 
government, and other govern
ments to end polio worldwide. This 
effort has reduced the number of 

children paralyzed by polio by 
99.9% since 1988. The global effort 
to eradicate polio has innovated 
many times over the years to come 
close to protecting every last child.

Although this decision creates new 
challenges, Rotary remains dedi
cated to ensuring that every child is 
protected from this preventable dis
ease. We are confident that the 
GPEI will continue to adapt, to 
innovate, and to implement effective 
strategies to keep polio vaccines 
available every child. The most im
portant decisions leading to a polio
free world are made every day by 
parents who present their children 
for vaccination.

Les hele artikkelen på rotary.org.

Rotary’s response to the U.S.’s plan to withdraw 
from the WHO, USAID funding freeze

Av rotary.org
Red. anm: Forkortet

Av d2260.rotary.no
Red. anm.: Forkortet
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Månedens leder
Programkomiteen

Da er vi i gang med 2. 
halvår av rotaryåret. Et 
halvår som skal inneholde 
og preges av at vi skal jubi
lere; Skjeberg RK 50 år og 
Tune RK 60 år. Selve festaf
ten vil være 7. juni. Vi håper 
at det vil bli mange. Med 
våre respektive og ikke 
minst med gjester. Men før 
det skal vi gjennomføre 
programmet for halvåret.

Så langt i år har det vært 
veldig bra fremmøte. Ikke 
minst ved fabrikkbesøket 
hos Unger Fabrikker og sist 
uke hvor vi fikk et flott 
referat fra Vietnam av vår 
rotarykollega i Sarpsborg 
RK ; IngerMarie Landfald  
ca 25 stk på begge møter. 
Og det er høy møteprosent 
av de som vi regner med er 
møtedeltagere. For under
tegnede så virker dette som 
vi har noe på gang!

Ideen med at alle med
lemmene presenterer seg 
har vært svært vellykket og 
bidratt godt til sammen
slåingen av våre to klubber 
ved at vi nå kjenner hver
andre bedre. 

Programmet fremover 
mot sommeren vil vise om 
vi har en god trend.

Vi må ta hensyn til at vi 
har et høyt snitt hva alder 
gjelder. Så nok en gang må 
vi ha fokus på rekrutering.  
Dette er en meget kritisk 
faktor. Vi må se hva som 
har lykkes i andre klubber 
slik at vi kan «kopiere» noe 
av deres strategier.  Sarps
borg har f.eks. flere kvinner 
med. Likeså Rakkestad. Det 

hevdes at kvinnemedlem
mene er nøkkelen hos disse 
to klubber.

Vi har foreløpig kon
kludert med at hver enkelt 
av våre medlemmer skal 
melde inn en potensiell per
son som vi bør kontakte. 
Kontakten gjøres formelt av 
et par tre av oss – under 
ledelse av vår AG;  Rune 
Larsen. 

Vi har flotte diskusjoner 
på våre peismøter som 
kommer i april. Temaet 
vedr rekrutering blir igjen 
sentralt.

Rakkestad kjører nå et 
prosjekt med møter hver 14. 
dag. Det blir meget spen
nende å se erfaringene. 

Styret har også besluttet å 
kjøpe en nesten ubrukt 
gapahuk av kommunen som 
vi ønsker å flytte ned til 
utløpet av tømmertunnelen 
ved Eidet. Dette blir vårt 
nye prosjekt.

Som leder av program
komiteen vil jeg takke for 
innspill fra de som er med 
og møter opp  i gruppa. Vi 
skal gjennomføre et 3. 
komitemøte for året og i 
dette møtet se om vi kan 
planlegge forberedelsene 
for neste år.

Det er fler medlemmer 
som har innspill / forslag til 
programmet og det er jo dit 
vi vil. Flere også utenom 
komiteen bidrar. Der vitner 
om god klubbånd og som 
nevnt   tegner bra.

Fra oss i programkomite
en 

 Kai

Vi Gratulerer!

Bursdager i januar 2025
Thorer Ytterbøl, 77
Peter Bernhard Brænne, 62
Tor Arne Lystad, 80
Svend Ottar Skjeltorp, 70
Karl Ivar Andersen, 83

Bursdager i februar 2025
Jan W Damsleth, 82
Rune Larsen, 64
Herleik Rønningen, 81

Redaktørens Røst
Aksjon starter nå!

Kunngjøringer

Ja, vi tar i mot navn på de 
du vil anbefale som med
lemmer av klubben. Og vi 
kommer til å mase på alle. 

Hittil har vi ikke fått noen, 
men regner med at dere har 
mange som dere vil formid
le til oss!  Rune og Kai 

Rotary Appen

Last ned Rotaryappen til 
din smarttelefon og hold 
deg hele tiden oppdatert 
med klubbens program.

Månedens ord

Integritet
Substantiv, hankjønn. Opp
hav: gjennom fransk; fra 
latin integritas, av integer 
‘hel, urørt’.

Refererer til kvaliteten av 
å være ærlig og å ha sterke 
moralske prinsipper. En 
personlig egenskap som 
innebærer å være kon
sekvent i tanker, ord og 
handlinger, uavhengig av 
situasjon eller press. 
Handler om å gjøre det rette 
og om å holde fast ved sine 
verdier og overbevisninger, 
selv om det kan være 
utfordrende.

Av Kai Brandstorp
leder programkomiteen

Av Rune Larsen
redaktør

https://skjeberg.rotary.no
https://www.facebook.com/groups/skjebergogtunerotary
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En oppildnede ildsjel som brenner for saken
Om "Golfprosjektet"
Klubbmøte 08.01.2025

Presidenten ønsket alle 
sammen velkommen og 
godt nytt år!

Vi har fått en innmelding 
fra vår kjære Per Christian 
Solberg. Og vi har en 
utmelding fra Egon Sundell.

Kai Brandstorp fikk ordet: 
Programmet. I mars blir det 
skreiaften fredag den 7.3.

Presidenten og Dag Gi
pling skal nå i møte med 3 
personer fra Sarpsborg 
kommune for å se på 
plassering av gapahuken 
ved Eidet Lensemuseum. Vi 
er spente på utfallet.

Rolf Jul Strand kommer 
med en historie: Dette 
skjedde i romjulen. Jeg har 
en hytte i Hagfors og kjørte 
en Avensis dieselbil den 
turen. Måtte fylle i Arvika 
og tanket opp 40 liter og ser 
at jeg har fylt med bensin. 
Hva gjør jeg nå?Assistance
kåren kom etter ca. 2 timer.  
og kjørte til Toyota i Arvika. 
Dette skjedde torsdag og de 
fikk tak i folk som kunne ta 
i mot. Fikk leiebil i 4 døgn. 
Kostet totalt kr. 5000. Bilen 
ble ikke ferdig før 4 dager 
etter.

Så ønsker presidenten 
velkommen til Frode Sø
rensen, kveldens  foredrags
holder og gir han ordet.

Kai Brandstorp  intro
duserte Frode. De spiller 
golf sammen. Frode fikk ap
plaus og inntok podiet.

Traff en gjeng fra rus og 
psykisk helse på golf
klubben en dag som ikke 
oppførte seg helt som 
golfere skal gjøre. Tok 

kontakt med dem og lurte 
på hvem de var. Jo, de var 
her hver mandag fordi 
Sarpsborg Kommune hadde 
organisert det. Jeg lagde en 
liten turnering for dem og 
inviterte dem på kaffe og 
kaker. De fikk premier alle 
sammen og ble veldig rørt. 
Tenkte videre og kunne jo 
lage en turnering og sendte 
ut skriv til de i samme 
situasjon.

Hele 72 personer kom og 
banen er da stengt for 
andre. Vi lager servering 
etterpå og har under
holdning og premieutdeling 
etterpå. En gruppe kom 
som ikke var påmeldt. De 
fikk også være med selv om 
arrangementet ble en time 
lengre. Alle fikk piquet
skjorte med turnerings
navnet på og det er veldig 
stas.

Alle som har deltatt  
elsker å komme på den 
turneringen i Sarpsborg. 
Det er vanskelig å få til og 
må bruke både Spleis og 
Facebook. Ingen har trua. 
Kongen og statsministeren 
og Erna prater om det. 
Ingen av de rammede 
merker noe til dette. Jeg får 
meldinger om å ikke gi opp! 
Jeg ønsker at 1 eller 2 av 
dere møter opp og får være 
med på arrangementet. 
Dette jeg nå skal si er noe 
tøft for meg: Aldri fortalt 
dette til noen. Det er fort å 
vippe over og jeg selv har 
vært storforbruker av piller 
etter at min far døde. 
Havnet på sykehuset og fikk 
vival og turte ikke å gå ut. 
Fikk enda mer piller og 

Frode Sørensen: En driver med mange jern i il
den. Bla. "Golfprosjektet" for gruppen rus og 
psykisk helse. Klubben har bevilget kr. 5000. 

Av Rune Larsen

Dato og tid: 08.01.2025, 19:0020:00
Sted: Skjeberg Administrasjonsbygg
Gjester: Foredragsholder Frode Sørensen
Fødselsdager: Ingen
Andre klubber: Ingen 
Fremmøte: 21 medl., mange er på senior akademiet
Tema: Golfprosjektet

Frode Sørensen er opptatt av å hjelpe personer som har  
utfordringer med rus og psykisk helse. 

måtte ta piller for å stå opp 
å gå ut og gå på jobb hver 
dag. I 25 år. Prøvde psyko
loger men det fungerte ikke 
og ble sint på dem som ikke 
visste hva dette var noe. Ba 
de om å ryke og reise. 

Får jeg dette til til som
meren så blir det siste gang. 
Har sendt en 7080 brev til 
bedrifter og personer. Fått 
bare ett svar. Jeg org
aniserer dette som privat
person og ingen vil gi 
bistad. Regner med mellom 
30 og 40 tusen for en slik 
turnering. Har 17 tusen nå. 
Jeg gir meg ikke. 1. mai er 
påmeldingsfrist. Mange vil 
ikke bli intervjuet. Ord
føreren har vært tilstede 2 
år og håper ordfører kan nå 
i år også. Dette her er folk 
som vil ut i arbeidslivet slik 
som myndighetene ønsker.

Det er ikke bare å plassere 
de ut uten påpass og 
guiding i arbeidslivet. Jeg 
har også vært andre steder 
og sett hvordan de driver. 
Noen av de får jobb i 
golfklubben med forskjel
lige ansvar.

Jeg kan forteller dere om 
stoff. Hvilken dag som helst 
er det tre  fire på Sarpsborg 
torg og selger stoff. Mange 
av de er damer som 

kommer rett fra legen.
På turneringen er alder 

fra 27 år og opp til 40. 
Arrangementet holdes på 
torsdag 19.6. og starter kl.  
11:00. Folk kommer fra 
Toten og Kongsvinger og 
Mjøsa. Max antall er 72. 

Jeg har nå holdt på med 
dette i 6 år i tillegg til hjelp 
til andre tiltak. Jeg har 
utsmykket alle rommene på 
Mor og Barn hotellet på 
sykehuset i Ullevål med 
kunst og TV. Jeg har samlet 
inn mye penger for 
kreftsaken. Min betaling 
har vært min mobilregning. 
For golfprosjektet er det 
rusgruppa i kommunen  
som bestemmer klientellet.

Frode Sørensen fortale 
også noen morsomme 
historier med dronningen 
og andre høye personer. 
Han har nå utfordret 
kronprins Haakon om 
åpningen og tenk om han 
sier ja. Han svarte på noen 
spørsmål. 

Og til slutt takket Frode 
for vårt bidrag på kr. 5000.

Presidenten takket Frode 
så mye for foredraget.

Neste møte er Pål Andre 
Brandstorp fra politiet med 
teamet Barn og unge og 
Digital kriminalitet.

Klipp fra norskgolf.no 18.10.2024
Frode Sørensen klar for Guinness World Record.  I sep

tember satte han sitt fjerde Hole in One på Hull 6.
 Det er klart at det er lov å være litt stolt, når jeg nå 

har klart det igjen. Det er fjerde gang at ballen går rett i 
koppen. Klart at det er flaks for jeg er ingen lav 
handicapper heller. Likevel er det en stor opplevelse, hver 
gang jeg har klart det, sier Sørensen til Norsk Golf.

Frode Sørensen satte første Hole in One i 2016, neste i 
2021. Nummer tre i 2022 og det siste i september 2023.
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Innledningsvis fikk Kai 
Brandstorp ordet for å rede
gjøre litt om kommende 
program; og vi har mye fint 
å se frem til:   OL i Paris 
2024, Besøk på Unger Fab
rikker, Rockebandet Aunt 
Mary, Det Nye Biblioteket, 
Skreiaften 7.3., Maritim 
Forurensing, Peismøter.

Dag Gipling refererte 
fremdrift ang. Gapahuken. 
Plass avtalt med kom
munen, samt hjelp til 
søknader og flytting. Dette 
behandles på kommende 
styremøte i klubben.

Ny hjemmeside: Skjeberg 
og Tune Rotaryklubb er nå 
klar.

Så ble ordet gitt til Kvel
dens foredragsholder, Pål 
Brandstorp fra Politiet i 
Rakkestad med tema: 
Svindel mot personer, ulike 
svindelmetoder og råd.

Han jobber daglig med 
dette i «Indre». En kreven
de jobb på flere måter; får 
kjennskap til mange skjeb
ner, treffer både ofre og 
svindlere og får kjenne på 
miljøet. Samtidig går ut
viklingen av svindelmetoder 
fort, krevende å henge med.  
Svindlerne jobber effektivt 
og fort, døgnet rundt, na
sjonalt og internasjonalt.

Samtidig er vår  kom
petanse på digitale plattfor
mer ikke god nok, og vi er 
naive og lettlurte.

Hovedstrategien er fore
bygging  av bedrageri og 
svindel mot sårbare mål

grupper. Svindlerne er 
spesialiserte, flinke til å 
legge ut «agn» for god øko
nomisk vinning.

De vanligste svindel
metodene er:

1.  Misbruk av norske 
nummer  (spoofing). Vil få 
deg til å gi info via f.eks link 
på PC, pad ol., stenge kon
toen og  presse deg for pen
ger for å låse opp igjen

2. Phising (fisking). Mot
tar SMS eller Epost fra 
bank, off. institusjoner, 
kjente firmaer. Ser helt ekte 
ut. Ikke svar på disse. 
Kontroller/sjekk avsender, 
og ikke trykk på noen 
linker.

3. Tapte anrop fra uten
landske nummer. Svindlere 
vil at du skal ringe tilbake. 
Gjør du det koster det pen
ger. Ikke svar

4. Kjærlighetssvindel. 
Kynisk bedrageri, ofte mot 
eldre via sosiale media og 
datingsider. Bygger opp til
lit og fremstår som 
drømmekvinnen(prinsen). 
IKKE send penger. Snakk 
med noen du stoler på.

GODE råd til slutt:
Tenk deg om: Ikke gi fra 

deg Husnøkkelen (dvs Bank 
ID, Koder, passord, person
nummer). Sørg for gode 
personverninnstillinger, to
trinns bekreftelse. Bruk 
forhandler ved valg av anti
virus program. Sikker opp
bevaring av passord. For 
gode råd og hjelp: kontakt 
en god venn, familien eller 
banken.

Div. spørsmål ble besvart, 

Troverdige sosiale medier og ekte e-post
Digital kriminalitet
og svindel mot personer
Klubbmøte 15.01.2025

Daglig usettes du av svindelforsøk. Nett
leverandøren din stopper en del. Resten kommer 
rett til deg. De kan se veldig troverdige ut. 
Hovedregel: IKKE GJØR NOEN TING.

Av Steinar Kjuus

Pål Brandstorp fra poilitet foredrar om svindelmetoder 
på det digitale nettet og over telefon. "Ikke la deg lure"

Dato og tid: 15.01.2025, 19:0020:00
Sted: Skjeberg Administrasjonsbygg
Gjester: Pål Brandstorp fra politiet
Fødselsdager: Ingen
Andre klubber: Ingen
Fremmøte: 26 medlemmer
Tema: Digital kriminalitet, svindel mot personer

og flere medlemmer kom 
med eksempler på selvopp
levd svindel.

Presidenten takket for in
teressant foredrag og over

rakte gave fra Brandstorp 
Gårdsbutikk.

Neste møte:  OL i Paris 
2024 i SkjebergRådhus.

Noen av klubbens medlemmer er veldig betenkte under 
Pål Brandstorp sitt foredrag. "Jeg skal ikke bli svindlet"

Når noen ringer eller du får epost: Tenk nøye gjennom 
punktene som Pål Brandstorp snakket om.
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OL's presseattache Lars Otto Bjørnland om
OL i Paris 2024
Klubbmøte 22.01.2025

Tre medlemmer skal ha 
presentasjon; Kai Brands
torp, Morten Pehrsen og 
Kjell Lunde.

Presidenten åpner møtet 
og referer fra styremøtet i 
dag.

Rune Larsen: Viktig 
melding. Vi skal komme 
med innspill og anbefale 
medlemmer til klubben vår 
med navn og telefonnum
mer. Disse overrekkes Kai 
og Rune, som vil ta kontakt 
med aktuelle kandidater.

Presidenten gir ordet til 
kveldens foredragsholder: 
Lars Otto Bjørnland.

Bjørnland forteller om det 
siste OL som var i 24. Han 
kom med Olympiatoppen i 
1995 i. Vært med på 18 OL i 
fire verdensdeler. Journalist 
i Lake Placid i 1980. 
Observatør i Albertville i 92. 
Samtlige vinter og som
merOL inntil i fjor. Tre 
Paralympics.

Fikk følge med som 
medieansvarlig for herre
landslaget i håndball. Dansk 
tv2 ville være med å se 
hvordan Norge hadde 
kontroll over administra
sjon og organisering av in
tervjuer av spillere på 
landslaget. Ble imponert 
over måten han organiserte 
intervjuene på.

Jobben besto generelt i å 
håndtere media, slik at 
spillere kunne konsentrere 
seg om det de skulle gjøre.

Han begynte som free
lance i Dagbladet Sarpen og 
diverse andre aviser, så 

idrett på full tid. Møtt 
mange interessante men
nesker, idrettsfolk og flere 
landslag. Kari Traa, Viktor 
Hovland, alpinistene til 
2006 og mange flere.

Aleksander Dale Oen sit
ter dypt i hjerte hans pga 
hans personlighet, som 
idrettsutøver og skjebne.

Også sett idrettens bak
side: Doping. 

Åpningsseremonier er 
like interessante og mor
somme hver gang. I Paris 
var det 400.000 tilskuere 
langs elvebredden. Seilte 6 
km. nedover Seinen sam
men med den norske de
legasjonen. Trusselen for 
terror var i øyenfallende. 
Politi og militære overalt. 

Leiren var hermetisk 
lukket. Høyt bevoktet. 
Enkle rom uten bilder og tv. 
Det var pappsenger og 
gummimadrasser. 31 Covid 
tester på 10 dager. Strenge 
tiltak for Covid.

Svømming meget po
pulært internasjonalt. 
Henrik Christiansen fikk 
mye oppmerksomhet ikke 
pga svømming, men 
underholdningen han 
publiserte på Tiktok og 
andre medier. 

Mye følelser når gullme
daljen blir hengt rundt 
halsen. Norge tok mange 
medaljer med tanke på sine 
få innbyggere. 

Neste møte: Bedriftsbe
søk, Unger Fabrikker i 
Fredrikstad. Møte her kl. 
17:30.

OL i Paris 2024 var stor også for Lars Otto Bjørn
land som har hele 18 OL i bagasjen. 

Av Ole Enger

Dato og tid: 22.01.2025, 18:3020:00
Sted: Skjeberg Administrasjonsbygg
Gjester: Lars Otto Bjørnland presseattache for 

Toppidretssenteret
Fødselsdager: Peter B Brænne, Svend Ottar Skjeltorp, 

Tor Lystad
Andre klubber: Arne S R Nielsen 
Fremmøte: 28 medlemmer
Tema: OL i Paris 2024  Innblikk

Medlemspresentasjon. F.v. Kjell Lunde, Morten Pehrsen 
og Kai Brandstorp

Tor Lystad (t.h.) gratuleres 
med 80årsdagen!

Mange ville høre Lars O for
telle om OL.

Lars Otto Bjørnland har vært med på det meste i OL.
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Vi drar på bedriftsbesøk
Orientering om Unger Fabrikker
Klubbmøte 29.01.2025

Fabrikkbesøk på Unger 
Fabrikker i Fredrikstad.

Vi ble tatt imot av admini
strerende direktør Jan Ivar 
Ruud og servert nydelig 
kake og kaffe. Han ledet oss 
deretter gjennom en om
fattende presentasjon av 
firmaet som varte i over 1,5 
time. Referatet under for
teller i korte trekk hvilke 
emner han var innom.

Historien: Fabrikken ble 
startet i 1922 av ingeniør 
Theodor Broch Unger som 
AS Fredrikstad Saapefabrik. 
Formålet var å produsere 
myke såper, vaske og sku
repulver til Østfolds befolk
ning. Tross store 
vanskeligheter klarte 
firmaet å ekspandere under 
1930tallet. I 1940 etablerte 
man en egen utviklings
avdeling. På 1950tallet 
forlot man gradvis produk
sjonen av såpe for å slå inn 
på andre syntetiske produk
ter. Nøkkelen lå i 
«Sulfonation», dvs. tilset
ting av svovel til alkylater. 
Firmaet solgte etter hvert 
sine produkter til land i hele 
verden. Selv om driften var 
god, var driftsresultatene 
variable. Rundt 1990 var 
firmaet nesten konkurs og i 
1992 kom Olaf Thon inn på 
eiersiden etter at bl.a 
Borregaard hadde eid be
driften og overdratt alle ak
sjene til Surfatech hvor 
styreformann Sevat Thon 
(Olaf Thons niese) fikk ord
net mer kapital fra sin 
onkel. 

Man har satset mye på 
avanserte tørkeprosesser 

hvor firmaet besitter 
«knowhow» som gjør dem 
verdensledende. Andre 
viktige faktorer var satsing 
på nytt kontrollrom og på 
konsentrasjon om produk
ter med høyest verdiskap
ning. I 2008 gjorde man 
flere strategiske grep, bl.a. 
ved å samarbeide med 
kundene om nye produkter.

Det er i dag 128 ansatte. I 
2024 var omsetningen på 
915 mill kr og resultatet på 
67 mill kr.

Verdier og organisasjon. 
Firmaet jobber etter disse 
tre verdiene: Sosialt ansvar, 
Åpenhet  og Troverdighet.

HMS arbeidet har første 
prioritet. I 2008 gjennom
førte man en omfattende 
opplæring/organisasjonsut
vikling. Kurs i «medarbei
derskap» ble gjennomført, 
ikke bare for ledelsen, men 
for alle ansatte.

Råstoffer og produkter. 
Råstoffene kommer fra 
oleokjemiske oljer, vesent
lig palmeoljer (bare fra 
sertifiserte leverandører), 
og fra petrokjemiske oljer. 
Disse blir brukt til å lage 
tensider, stoffer som 
inneholder en vannavstø
tende del og en vannelsken
de del. Disse gjennomgår en 
kjemisk prosess, Sulfone
ring, hvor svovel blir koplet 
på molekylene. Produktene 
er i utgangspunktet flyten
de, men går så gjennom en 
tørkeprosess. Disse tørke
anleggene (valsetørking) og 
den kunnskapen Unger har 
på dette, er avgjørende for 
at de selger ut til hele 
verden. Det er produkter fra 
tørkingen de tjener mest på 

Jan Ivar Ruud, adm.dir. ved Unger Fabrikker gir 
oss hele historien om Fredrikstad Saapefabrikk.

Av Hans Erik Pedersen
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og her har de mulighet til å 
øke produksjonen. De er 
eneste fabrikk i Norden på 
dette området. Svært avgjø
rende for lønnsomheten er 
at de disponerer egen kai, 
hvor både råstoffer skipes 
inn og produktene skipes ut 
uten omlastninger. Også 
Borg Havn på Øra er en 
viktig utskipningshavn.

Produktene blir brukt 
som tilsetningsstoffer, ve
sentlig til renholdsproduk
ter. Dette er til preparater 
innenfor personlig hygiene, 
toalettrenhold, vask av klær 
og andre. Det ble vist fram 
bilder av merkevarer som 
alle kjente. Også produkter 
til polymerisering og til byg
ningsarbeider inneholder 
tilsetningsstoffer fra Unger.

Største kunde er storkon
sernet Henkel (tysk). Også 
Orkla er en stor lokal norsk 
kunde (Zalo). Eksporten 
omfatter 45 land.

Bærekraft: Bedriften har 
tre pilarer: Redusert 

karbonfotavtrykk, Respekt 
for mennesker og  Innovati
ve og miljøvennlige løsnin
ger

De har fem personer an
satt på produktutvikling. 
Utslipp til vann er redusert 
med 95% fra 2010 og det 
har gitt en besparelse på 1,5 
mill kr. De har en positiv 
utvikling på avfallshåndte
ring.

Framtid for Unger. Fort
satt innovative på nye 
produkter, i større og større 
grad i samarbeid med 
kunder. Redusering av 
miljøfotavtrykk. Mulighet 
til å tilpasse seg til raske 
endringer i markeder.

Presidenten takket for en 
meget interessant presenta
sjon. Applausen tydet på at 
medlemmene delte denne 
oppfatningen. En inter
essant kjemilærdom. Flott 
fremmøte.

Neste møte: Reisekildring 
fra Vietnam v/ IngerMarie 
Landfald.

Adm. dir. Jan Ivar Ruud (t.h.) tok i mot oss i trivelige lo
kaler og serverte kaffe og noe å bite i. 


